
ACTA DA XUNTA DE FACULTADE, DO 20/12/22 (aprobada na XF do 
14/03/2023)

Da comezo a sesión ordinaria da Xunta de Facultade de 20/12/2022, ás 12:32 horas 
(segunda convocatoria), no salón de actos da Facultade de Ciencias Económicas e 
Empresariais, unha vez acadado o quórum preciso e coa seguinte 

ORDE DO DÍA 

1.- Aprobación, se procede, das actas das sesións anteriores. 

2.- Informe da Decana 

3.- Aprobación, se procede, da proposta de comisións da Facultade. 

4.- Aprobación, se procede, dos informes de avaliación docente (quinquenios). 

5.- Rogos e preguntas ASISTENTES:  

ESTUDANTES: 

AGULLA CASAL, Iria 
CARDENAL FERNÁNDEZ, Manuel 
COMESAÑA CAYETANO, Hernán M. 
GONZÁLEZ PENEVADE, Nerea 
GONZÁLEZ QUIROGA, Jacobo 
LORENZO RAMILO, Ana Lidia 

MENÉNDEZ VALDÉS, Fco. Javier 
RODRÍGUEZ JUNCAL, María 
SÁNCHEZ TRONCOSO, Jacob 
SESTELO RODRÍGUEZ, María 
VICENTE CADILLA, Carlota 

PAS: 

CASAL GIRÁLDEZ, Mª Ángeles
LÓPEZ IGLESIAS, Manuel 

PEREIRA ALONSO, Ana Isabel 
PRADO VÁZQUEZ, Ana de 

PDI: 

ALONSO ÁLVAREZ, Nicanor
ALONSO CARRERA, Jaime 

ALONSO VILLAR, Olga 
ÁLVAREZ GARCÍA, Mª Begoña 
AMIGO DOBAÑO, Josefina Lucy 

ARÉVALO TOMÉ, Raquel 
BERGANTIÑOS CID, Gustavo

COMESAÑA BENAVIDES, Fernando 
CRESPO DOMÍNGUEZ, Miguel Ángel 

CRESPO FRANCO, Tony 
DIZ COMESAÑA, Eva 

ESTÉVEZ TORANZO, Margarita 
FALAGÁN MOTA, Jorge 

FERNÁNDEZ-FEIJÓO SOUTO, Belén 
FERNÁNDEZ-JARDÓN FDEZ, Carlos 

FERRERO MARTÍNEZ, M. Dolores 
GAGO RODRÍGUEZ, Alberto 

GARCÍA RODRÍGUEZ, Mª José 



GARZA GIL, Mª Dolores 
GARRIDO VALENZUELA, Irene 

GIMÉNEZ FERNÁNDEZ, Eduardo 
GÓMEZ FRAIZ, José Santiago 

GÓMEZ RÚA, María 
GONZÁLEZ CERDEIRA, Xulia 

GONZÁLEZ LOUREIRO, Miguel 
GONZÁLEZ MARTÍNEZ, Xosé Manuel 

GONZÁLEZ SAVIGNAT, Mar 
HERVÉS ESTÉVEZ, Javier 

LABANDEIRA VILLOT, Fco. Xavier 
LÓPEZ MÍGUENS, Mª Jesús 
LORENZO ALONSO, Pedro 
LORENZO PICADO, Leticia 
LOVEIRA PAZÓ, Rosa María 

MARTÍNEZ DOMÍNGUEZ, Blanca 
MARTÍNEZ SENRA, Ana Isabel 
MIGUEL PALACIOS, Carlos de 

MONTERO MUÑOZ, María 

OTERO GIRÁLDEZ, Mª Soledad 
OTERO NEIRA, Mª Carmen 

PAZÓ MARTÍNEZ, Mª Consuelo 
PIÑEIRO GARCÍA, Pilar 

QUINTÁS CORREDOIRA, Mª Ángeles 
RODRÍGUEZ CAMPOS, Mª Celia 

RODRÍGUEZ DE PRADO, Francisco 
RODRÍGUEZ DOMÍNGUEZ, Mª del 

 RODRÍGUEZ MÍGUEZ, Eva Mª 
RODRÍGUEZ PARADA, Sonia 

 RUIZ BLANCO, Silvia 
SIMÓN FERNÁNDEZ, Xavier 
SURÍS REGUEIRO, Juan C. 

VALLEJO POUSADA, Rafael 
VÁZQUEZ PAMPÍN, Carmen 

VÁZQUEZ RODRÍGUEZ, Mª XOSÉ 
VELANDO RODRÍGUEZ, Mª Elena 

VILA ALONSO, Mercedes 
VILA BIGLIERI, Jorge Eduardo 

DESCULPAN A SÚA AUSENCIA: 

ESTUDANTES: 

ÁLVAREZ MOREIRA, José Ángel LLOVES HERBÓN, Mª Asunción 

PDI: 

CABALEIRO CASAL, Mª José 
CABALLERO FERNÁNDEZ, Gloria 
CASTRO FERNÁNDEZ, Ana Esther 
FERRO SOTO, Carlos 
GARCÍA RODRÍGUEZ, María José 
GONZÁLEZ GÓMEZ, Manuel 
TEIXEIRA BAUTISTA, Francisco 
VÁZQUEZ VICENTE, Xosé Henrique 



No primeiro punto da orde do día, solicítase aos membros da Xunta a aprobación das 
actas correspondentes ás sesións do 16/03/2022, 25/10/2022 e 28/11/2022. 

A Decana di que hai que matizar o apartado de Coordinación do Curso 2022/2023 
correspondente á ácta do 16/03/2022, aclarando que o cambio é dende o curso 2022/23. 

As propostas apróbanse por asentimento. 

No segundo punto, informe da Decana, ésta informa dos seguintes asuntos: 

Da a benvida ós novos membros da XF, en particular, aos novos representantes de 
estudantes, PAS e PDI-B. 

Da a noraboa ao noso egresado Ismael Alonso Malvido por unha das mencións obtidas 
na V edición do Premio TFG da Asociación Española de Economía.  

Tamén ao alumno do PCEO Ade-Dereito, Iván Fernández, polo premio ao mellor orador 
do I Torneo Nacional de Debate Retórica.  

Informa ademáis das seguintes actuacións: 

1. Propúxose para os premios extraordinarios de fin de grao aos seguintes membros do
alumnado:

- Do grao en Economía: Pablo Colinas Rodríguez.

- Do grao en Ade: Ana María Aído Vázquez

2. Fixéronse cambios nas seguintes coordinacións:

- Simultaneidade Ade-Dereito: acordouse na comisión do PCEO que asuma a
coordinación a persoa que ocupe o cargo de vicedecano/a de organización docente do 
centro ao que corresponda a quenda. Neste caso, Eva Diz Comesaña. 

- Cambio da persoa responsable do PIUNE: Pasando de ser Mª José Cabaleiro
Casal a Lucy Amigo Dobaño. 

- Cambio da coordinación do grao en Ade: Pasando de ser Mª Jesús López
Miguéns a Mercedes Vila Alonso. 

- Cambio na coordinación de 3º do grao en Ade: Pasando de ser Mercedes Vila
Alonso a Fernando Comesaña Benavides. 

- Por último, informa da asignación de coordinadores/as aos diferentes cursos do
PCEO, distribuíndoos case ao cincuenta por cento entre ambos Centros. Pola nosa banda, 
Raquel Arévalo Tomé para primeiro, Mª Ángeles Pariente Ojea para terceiro, e Ana I. 
Martínez Senra para quinto curso. Informa que, está pendente que nos comuniquen cales 
van ser as persoas coordinadoras de segundo e terceiro por parte da Facultade de CC. 
Xurídicas. 

Agradece o labor das persoas saíntes e das persoas que se incorporan a estas tarefas. 



3. Novo servizo de reprografía: Bigo Soluciones. Xa en funcionamento dende hai un par
de semanas. A atención presencial segue a estar no mesmo local de Miralles, mentres que
as fotocopiadoras dos Centros se están a substituír e se espera que isto culmine a primeiros
de xaneiro (sobre o día 2).

4. Informatización da Aula-seminario 5 con 40 equipos e se están a cambiar os canóns e
pantallas das aulas de informática e algunha das pizarras das aulas de teoría.

5. Cableado da aula 12B.

6 . Informa tamén de que nos vindeiros meses se creará un grupo de traballo sobre 
organización académica co obxectivo de avanzar na conciliación de vida familiar/persoal 
e laboral. 

Pedro Lorenzo intervén para preguntar qué se vai facer con respecto ás goteiras que hai 
na facultade. 

A Decana informa que a Unidade técnica está tentando buscar solucións. 

No terceiro punto, aprobación, se procede, das comisións da facultade, a Decana explica 
que tras falar coas persoas que xa consitituían as comisións e coas direccións dos 
departamentos proponse que as comisións queden constituidas polas persoas que se 
relacionan abaixo.  

No caso do alumnado, a Decana informa que se reuniu cos novos representantes e lles 
propuxo que chegasen a un acordo para asignar membros ás distintas comisión e así foi.  

As Comisións quedan constituidas, logo, polas seguintes persoas: 

MESA DA XUNTA DE FACULTADE 

NOME APELIDOS 
LUCY AMIGO DOBAÑO 
RAFAEL CID ÁLVAREZ 
M. DOLORES GARZA GIL 
JAVIER HERVÉS ESTÉVEZ 
ANA LIDIA LORENZO RAMILO 
ANA DE PRADO VÁZQUEZ 
Mª MAR RODRÍGUEZ DOMÍNGUEZ 

COMISIÓN DE CALIDADE 

NOME APELIDOS 
BEGOÑA ÁLVAREZ GARCÍA 



NOME APELIDOS 
ÁNGELES CASAL GIRÁLDEZ 
TONY CRESPO FRANCO 
ÁNXELA FERNÁNDEZ CALLIS 
XABIER FERNÁNDEZ FARO 
RAQUEL GANDÓN CHAPELA 
M. DOLORES GARZA GIL 
EDUARDO GIMÉNEZ FERNÁNDEZ 
SANTIAGO GÓMEZ FRAIZ 
LETICIA LORENZO PICADO 
PILAR PIÑEIRO GARCÍA 
CORAL DEL RÍO OTERO 
FRANCISCO RODRÍGUEZ DE PRADO 
Mª XOSÉ VÁZQUEZ RODRÍGUEZ 
MERCEDES VILA ALONSO 

COMISIÓN PERMANENTE

NOME APELIDOS 
OLGA ALONSO VILLAR 
JOSÉ ÁNGEL ÁLVAREZ MOREIRA 
LUCY AMIGO DOBAÑO 
GUSTAVO BERGANTIÑOS CID 
ENRIQUE J. BUCH GÓMEZ 
MARGARITA CAMPO VILA 
LUCÍA CORBAL BENÍTEZ 
EVA DIZ COMESAÑA 
JUAN MATEO NÚÑEZ MARQUISIO 
M. DOLORES GARZA GIL 
XOSÉ MANUEL GONZÁLEZ MARTÍNEZ 
JACOBO GONZÁLEZ QUIROGA 
MAR GONZÁLEZ SAVIGNAT 
ASUNCIÓN LLOVES HERBÓN 
FRANCISCO MENÉNDEZ VALDÉS 
CARLOS DE MIGUEL PALACIOS 
CARMEN OTERO NEIRA 
ANA DE PRADO VÁZQUEZ 
MAR RODRÍGUEZ DOMÍNGUEZ 
MARÍA DEL CARMEN RODRÍGUEZ GONZÁLEZ 
JACOB SÁNCHEZ TRONCOSO 
CARMEN VÁZQUEZ PAMPÍN 
MARÍA XOSÉ VÁZQUEZ RODRÍGUEZ 



NOME APELIDOS 
MERCEDES VILA ALONSO 
JORGE VILA BIGLIERI 

COMISIÓN DE RELACIÓNS EXTERIORES

NOME APELIDOS 
BEGOÑA ÁLVAREZ GARCÍA 
MARGARITA CAMPO VILA 
Mª JESÚS FERNÁNDEZ ARIAS 
XABIER FERNÁNDEZ FARO 
BELÉN FERNÁNDEZ-FEIJÓO SOUTO 
NEREA GONZÁLEZ PENEBADE 
JAVIER HERVÉS ESTÉVEZ 
CARMEN OTERO NEIRA 
FRANCISCO RODRIGUEZ DE PRADO 

COMISIÓN DE TRABALLOS DE FIN DE GRAO

NOME APELIDOS 
TONY CRESPO FRANCO 
EVA DIZ COMESAÑA 
M DOLORES GARZA GIL 
MARÍA MONTERO MUÑOZ 

COMISIÓN DE VALIDACIÓNS

NOME APELIDOS 
NICANOR ALONSO ÁLVAREZ 
LUCY AMIGO DOBAÑO 
GUSTAVO BERGANTIÑOS CID 
ENRIQUE BUCH GÓMEZ 
IRENE GARRIDO VALENZUELA 
MAR GONZÁLEZ SAVIGNAT 
MARÍA JESÚS LÓPEZ MIGUÉNS 
ANA ISABEL MARTÍNEZ SENRA 
RAISA PÉREZ VAS 
RAFAEL VALLEJO POUSADA 



ASESORES/AS COMISIÓN DE VALIDACIÓNS

NOME APELIDOS 
GUSTAVO BERGANTIÑOS CID 
MAR GONZÁLEZ SAVIGNAT 
ANA ISABEL MARTINEZ SENRA 
Mª SOLEDAD OTERO GIRÁLDEZ 
MARÍA C RODRÍGUEZ GONZÁLEZ 

Solicítase a aprobación das mesmas. 

Apróbanse por asentimento. 

No cuarto punto, Aprobación, se procede, dos informes de avaliación docente (quinquenios) a 
Decana di que á lista inicial remitida hai que engadir a solicitude de Sara Louredo, que entregou 
a petición posteriormente.  

Con respecto ás peticións, dado que non consta no decanato ningunha información que impida a 
aprobación das solicitudes do profesorado que se indica de seguido, se solicita a súa aprobación: 

NOME APELIDOS PERÍODO 
ANA ISABEL DOPICO PARADA 16/10/2017 /15/10/2022 
Mª DEL PILAR 
HORTENSIA 

GARCÍA SOIDÁN 04/11/2017 / 03/11/2022 

EDUARDO GIMÉNEZ FERNÁNDEZ 11/2016 / 11/2021 
MARÍA GÓMEZ RÚA 01-01-2017 /31-12-2022
MIGUEL GONZÁLEZ LOUREIRO 06-10-2017 / 06-10-2022
MARÍA JESÚS LÓPEZ MIGUENS 23/05/2017 / 22/05/2022 
ABEL FERMÍN LOSADA ÁLVAREZ 01/01/2003- 31/12/2007; 01/01/2008-

31/12/2012; 01/01/2013-31/12/2017 
SARA LOUREDO CASADO 01/03/2016 / 25/07/2022 
ROSA MARÍA LOVEIRA PAZÓ 10/06/2017 / 09/06/2022 
JOSÉ MARÍA MARTÍN MORENO 26/06/2017 / 26/06/2022 
JOSÉ CARLOS ORGE MÍGUEZ 09/10/2017 / 08/10/2022 
CARMEN PADÍN FABEIRO 28/12/2017 / 27/12/2022 
SILVIA PÉREZ FREIRE 01/02/2007 - 01/09/2008 
Mª DEL CARMEN QUINTEIRO SANDOMINGO 06-04-2017 / 05-04/2022
Mª CELIA RODRÍGUEZ CAMPOS 01-10-2017 / 30-09-2022
EVA RODRÍGUEZ MÍGUEZ 01-12-2017 / 30/11/2022
JOSÉ LUIS SAEZ OCEJO 30.12.2017 - 29.12.2022 
JUAN C. SURÍS REGUEIRO 02/05/2017 / 01/05/2022 



NOME APELIDOS PERÍODO 
FRANCISCO JOSÉ TORRES PÉREZ 20/12/2017 / 20/12/2022 
XOSÉ H. VÁZQUEZ VICENTE 01/01/2011 / 31/12/2022 
JUAN JOSÉ VIDAL PUGA 15-11-2017 /14-11-2022

Apróbanse por asentimento. 

No quinto punto, hai os seguintes rogos e preguntas: 

O alumno Francisco Javier Menéndez le un escrito que se xunta a acta, referido ao 
programa Erasmus que atañe ao alumnado do PCEO. 

A Decana aclara que se cumple coa normativa, dado que segundo a Memoria do PCEO é 
a Facultade de CC. Xurídicas a responsable dos programas de intercambio dese 
alumnado. Indica ademáis, que nos ofrecimos a trasladarlles os contactos das 
universidades cos que a nosa facultade ten convenio para que dende a ORI se abran novos 
convenios aos que poida acceder o alumnado do doble grao.  

Toma a palabra Fernando Comesaña, que quere que conste en acta o rogo de que, no caso 
de que se modifique a memoria do PCEO porque o alumnado do doble grao se sinta 
agraviado na súa elección de Universidades para ir como Erasmus por non poder acceder 
á oferta de universidades do alumnado de Administración e Dirección de empresas, que 
sexa no sentido que que teñan que optar polas de Ade ou polas de Dereito. 

Miguel Ángel Crespo quere aclarar que o equipo Decanal anterior no foi insensible á 
problemática de Erasmus que plantea o alumno, simplemente di que foi un problema que 
non se puido solucionar, dado que había que cumplir co que di a memoria do PCEO. 

Jorge Falagán di que a Facultade de CC. Xurídicas tamén é a responsable das prácticas 
académicas externas do alumnado do PCEO e que seguindo o criterio que se sigue cos 
intercambios, non as poderían facer, sen embargo o 95% das prácticas que fai o alumnado 
do doble grao son prácticas que corresponderían ao alumnado de Ade, que, segundo el 
mesmo, son xestionadas por el,e asinadas pola persoa responsable das prácticas, o que ve 
absurdo e quere que conste en acta. 

María Gómez Rúa di que cando ela foi vicedecana o alumnado do PCEO podía acceder 
a ambos destinos (ADE e Dº), porque,  só a xestión académica lle correspondía ao 
coordinador de dereito, que era o que asinaba, pero accedían tamén ás de ade, segundo 
ela, sen incumprir a normativa. 

Loli Garza di que a persoa que leva as prácticas non está presente, co cal, non pode dicir 
nada ao respecto, pero que, polo que ela sabe, se levan a través dunha fundación. 

Jorge Falagán di que esas prácticas as xestiona o alumnado de xeito particular, a través 
del mesmo. Que as das fiscalía as conseguiu el que o obxectivo de facelas é conseguir a 
maior parte de relacións externas posible. 

Juan Surís roga que non se use este punto para abrir debates. 



Jorge Falagán di que “so está respondendo á Decana”. 

Juan Surís reitera que non se debe utilizar este punto para xerar debates para os que non 
se dispón de información. 

Rematada a orde do día ás 13:02 horas, e sen máis asuntos que tratar, levántase a sesión. 

A Decana lembra que ás 13:30 h. haberá un pincho de nadal no hall da Facultade e desexa 
unhas boas festas a todos os presentes.  

Vº e Pr.: 

A Decana A Secretaria 




